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Občasník občanů Bašky, Kunčiček u Bašky a Hodoňovic

www.baska.cz zpravodaj@baska.cz

Červen	 20.	ročník	 3/2012

Uzávěrka příštího čísla Zpravodaje obce Baška je 23. července 2012.

V rámci projektu “Regenerace brownfields Baška“ šla k zemi budova č.p. 101 v Bašce.



F O T O K R O N I K A

Mezinárodní festival pěveckých sborů 
konaný ve dnech 11.-13. května
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Vážení spoluobčané,
hned v úvodu bych ráda 

reagovala na záležitost, která 
vás možná nemile zaskočila. 
V posledních dnech jste jistě 
obdrželi od Finančního úřadu 
složenky na zaplacení daně 
z nemovitosti a mnoho z vás je 
rozhořčeno, že od roku 2012 je 
daň zvýšena na dvojnásobek. 
V minulém roce zastupitelstvo 
obce schválilo toto navýšení 

s tím, že tyto prostředky jsou účelově vázány a chce-
me je použít na vylepšení jednotlivých částí obce. 
Tímto navýšením dostaneme do „pokladny“ obce o 
1,1 mil. Kč více (výše částky vychází z relativních 
výnosů za rok 2011). Kde budou použity a v jaké výši 
budeme rozhodovat se zastupiteli a samozřejmě rádi 
přivítáme i Vaše náměty a návrhy, které můžete zasí-
lat na e-mail starostky a místostarosty, příp. písemně 
podat do schránky na budově OÚ.

O současném průběhu stavby „Kanalizace Baška“ 
budu hovořit v sekci „Kanalizační seriál“.

V současné době byla zahájena investiční akce 
obce „Regenerace brownfields Baška“, čeho všeho 
se tato akce týká je podrobněji popsáno v čl. p. Gilaro-
vé pod názvem „Kácení dřevin v rámci projektu „Re-
generace brownfields Baška“. Zhotovitelem stavby je 
společnost OK STAVOFINAL Morava s.r.o. a stavba 
bude ukončena v říjnu tohoto roku.

Další akcí, která na území naší obce probíhá je od-
těžení nánosů z přehrady Baška. Investorem této 
akce je státní podnik Povodí Odry a.s., nikoliv Obec 
Baška. Celá akce spočívá v úpravě přítoku Baštice do 
přehrady a odtěžení nánosů na přítoku a kolem „plá-
že“. Zhotovitelem stavby je společnost TALPA-RPF, 
s.r.o.. Měla by být ukončena v únoru příštího roku. 
Auta s nánosy budou odváženy po místní komunikaci 
ve směru na Skalici na zemědělské pozemky. 

Přestože na přehradě budou probíhat stavební práce 
– odtěžení nánosů a úprava „dětského brouzdaliště“, 
autokemp Baška včetně sportovních zařízení nebudou 
omezeny. Od 1. 6. 2012 je zahájen provoz Autokempu 
Baška. 

(pokračování na další straně)

S LOVO 	 S T AROS TKY

Nejbližší	události
12. června od 18.00 hodin
 Kino Baška - Kocour v botách
 Kulturní dům obce Baška

12. června od 20.00 hodin
 Kino Baška - Signál /ČR/
 Kulturní dům obce Baška

16. června
 Povinné očkování psů proti 
vzteklině
 v jednotlivých lokalitách obce

17. června od 10.00 hodin
 Soutěž v požárním útoku
 areál kempu přehrady Baška

19. června od 15.45, 18.15 hodin
 Kino Baška - Probudím se včera
 Kulturní dům obce Baška

20. června - 22. června
 Svoz komunálního odpadu

26. června od 18.00, 20.00 hodin
 Kino Baška - Líbáš jako ďábel
 Kulturní dům obce Baška

2. července - 6. července
 Svoz tříděného odpadu

4. července - 6. července
 Svoz komunálního odpadu

18. července - 20. července
 Svoz komunálního odpadu

11. srpna od 9.00 hodin
 Baškohrátky 2012
 areál letiště Bahno

Podrobný přehled aktuálních událostí 
naleznete na www.baska.cz

Pište a posílejte své pozvánky.
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Od vydání posledního čísla Zpravodaje, ve 
kterém jsme Vás rovněž informovali o aktuálně 
projednávaných záležitostech v Radě obce se 
uskutečnily 6 zasedání, kde Rada obce:

rozhodla o uzavření smlouvy s REVIS  ¬
ELEKTRO, Frýdek-Místek, na základě 
nejvyhodnější nabídky na plnění veřejné 
zakázky malého rozsahu na stavební práce 
„Přeložení RSU Baška - osvětlení a silno-
proudé rozvody„ za cenu 99.982,- Kč;
rozhodla o uzavření smlouvy s České Haly,  ¬
s.r.o., Praha, na základě nejvyhodnější na-
bídky na plnění veřejné zakázky malého 
rozsahu na služby „Regenerace brownfi-
elds Baška - technický dozor investora„ 
za cenu 70.200,- Kč;
schválila zakoupení užitkového vozu pro  ¬
obec Baška v ceně 90.799,- Kč, z důvodu 
ukončení provozuschopnosti vozidla Ško-
da Forma; 
rozhodla o uvolnění finančních prostředků  ¬
ve výši 10.000,- Kč pro Ing. Martina Pe-

terka, předsedu sportovní komise RO, na 
organizaci fotbalového turnaje „starých 
pánů„ a tenisového turnaje čtyřher v soula-
du se schváleným rozpočtem;

Podrobněji se můžete s jednotlivými projedná-
vanými body programu seznámit na webovských 
stránkách obce. Současně tento výčet, který jen 
částečně dokumentuje činnost rady, doplňují dal-
ší příspěvky v tomto čísle zpravodaje. 

RNDr. Martin Čajánek Ph.D. 
místostarosta obce

I N FORMAC E 	 Z 	 R ADN I C E

Zprávy	z	Rady	obce

Na závěr bych si Vás dovolila upozornit, že na úřední desce a ve vývěsních skříňkách obce je 
zveřejněn závěrečný účet obce Baška za rok 2011 a zpráva účetního auditu za rok 2011, ke kterým 
můžete podávat připomínky. Následně bude projednáván na veřejném zasedání ZO v červnu tohoto 
roku. Tyto zprávy musí být zveřejněny 15 dnů před projednáním v zastupitelstvu obce.

Další číslo zpravodaje vyjde až o prázdninách, proto Vám všem přeji hezkou dovolenou a dětem 
hodně hezkých prázdninových zážitků.

Irena Babicová 
starostka obce

S úctou a uznáním děkuji Lašskému smíšenému pěveckému sboru Baška pod vedením starosty 
sboru pana Michala Válka za realizaci 2. ročníku Mezinárodního festivalu pěveckých sborů a 
budu se těšit, a věřím, že nejen já, na další ročníky tohoto festivalu.

Irena Babicová 
starostka obce
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Výpis	usnesení	16.	zasedání	Zastupitelstva	obce	Baška

konaného dne 19. dubna 2012 v zasedací místnosti OÚ Baška

Zastupitelstvo obce Baška schvaluje
16/219 program 16. zasedání Zastupitelstva obce Baška se stažením bodů v těchto zněních:

Vícestranná mandátní smlouva o poskytnutí zadavatelské činnosti, poradenské a konzultační  ¬
činnosti pro realizaci zadávacího řízení na dodávku el. energie mezi eCentre a.s., Městem Frýd-
lant n.O., a Obcí Baška, Obcí Ostravice, Obcí Pržno, Obcí Pstruží
Vícestranná mandátní smlouva o poskytnutí zadavatelské činnosti, poradenské a konzultační  ¬
činnosti pro realizaci zadávacího řízení na dodávku zemního plynu mezi eCentre a.s., Městem 
Frýdlant n.O., a Obcí Baška, Obcí Ostravice, Obcí Pržno, Obcí Pstruží
Smlouva o společném postupu zadavatelů při centralizovaném zadávání mezi městem Frýdlant  ¬
n. O, a Obcí Baška

A rozšířením o body, které budou projednávány jako bod č. 7, 8, 9 v těchto zněních:
Smlouva o dílo na realizaci veřejné zakázky „VZ 01/2012 Regenerace brownfields Baška“ mezi  ¬
Obcí Baška a OK STAVOFINAL Morava s.r.o., IČ: 27844935
Smlouva o poskytnutí neinvestiční dotace mezi Obcí Baška a Veterán klubem Baška, IČ:  ¬
22751734
Žádost o poskytnutí finanční jednorázové podpory na úhradu finančního příspěvku za pobyt v  ¬
Domově pro seniory Frýdek-Místek

16/220 zpravodajem 16. zasedání Zastupitelstva obce Baška p. Otakara Velkého
16/221 jednorázový finanční příspěvek ve výši 39.000,- Kč na úhradu pobytu pana Oldřicha Tomise 

v Domově pro seniory Frýdek-Místek, který se rozdělí na polovinu mezi rodinu p. Tomise a 
Obec Baška.

16/222 záměr obce Baška prodat částí pozemku p.č. 131/1 k.ú. Hodoňovice – zahrada o výměře a) 
cca 160 m2 b) cca 169 m

Zastupitelstvo obce Baška ruší
16/223 usnesení č. 13/182 o uzavření smlouvy o poskytnutí neinvestiční dotace pro p. Ing. Radka 

Grygaříka, bytem Baška 494, 739 01 Baška na provoz Veteran vehikle clubu Baška ve výši 
10.000,-Kč.

Zastupitelstvo obce Baška rozhodlo
16/224 o uzavření smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu regionální rady mezi Regionální radou re-

gionu soudržnosti Moravskoslezsko, se sídlem Na Jizdárně 2824/2, 702 00 Ostrava-Moravská 
Ostrava, IČ: 75082616 a Obcí Baška, dle přílohy č. 1 usnesení

16/225 o uzavření smlouvy o dílo na realizaci veřejné zakázky „VZ 01/2012 Regenerace brownfields 
Baška“ mezi Obcí Baška a OK STAVOFINAL Morava s.r.o., IČ: 27844935, se sídlem na 
Michalůvce 1326/10, 735 64 Havířov-Prostřední Suchá, v ceně 2.536.290,-Kč včetně DPH, 
dle přílohy č. 5 usnesení.

16/226 uzavřít smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace mezi Obcí Baška a Veterán klubem Baška, 
IČ: 22751734, ve výši 10.000,-Kč, dle přílohy č. 6 usnesení
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Jednou ze složek 
tříděného odpadu jsou 
plasty. Společně s pa-
pírem jsou nejvíce pro-
dukovaným odpadem 
v průměrné české do-
mácnosti. V obci Baška 
jsme vyprodukovali v 
roce 2010 necelých 65 
tun plastů (tj. cca 18 
kg/1 občana/rok včetně 

novorozenců), v roce 2011 to bylo 64,3 tun plas-
tů (tj. cca 17,6 kg/1 občana/rok). 

Na plasty narážíme každý den. Po nákupu v ob-
chodě nám zůstanou plastové sáčky, do kterých  
balíme pečivo nebo ovoce a zeleninu. Nákup no-
síme v igelitových taškách. Vakuově balené po-
traviny jsou umístěné také v plastových obalech. 
Mléčné výrobky, např. jogurty, jsou v plastových 
kelímcích. Většina pití je prodávána v PET lah-
vích. Čistící a prací prostředky, kosmetika i spo-
třební zboží jsou baleny do plastových obalů.

Pokud tedy někdo tvrdí, že plasty 
neprodukuje, neříká pravdu.

S tříděním plastů je potřeba začít u zdroje, 
tedy v domácnosti. U nás v obci je to jednoduš-
ší, protože plastové obaly můžeme dávat rovnou 
do plastových pytlů žluté barvy, označených ná-
pisem A.S.A. spol. s.r.o., a 1x za měsíc, v den 
svozu, je pouze umístit před plot. Důležité je 
ale vědět, jak správně třídit, protože ne všechny 
plastové obaly nebo výrobky je možné do žluté-
ho pytle umístit. 

ANO,	TŘÍDÍME:
Plasty, které třídíme, jsou obvykle označeny 

níže uvedenými grafickými značkami (trojúhel-
ník složený ze 3 šipek) a identifikačním kódem 
číselným nebo písmenným, které udávají infor-
maci, ze kterého materiálu je obal vyroben.

Význam čísel a písmen:
1 = PET = Polyethylentereftalát
2 = HDPE = Vysokohustotní (lineární) polyety-
lén
4 = LDPE = Nízkohustotní (rozvětvený) polye-
tylén
5 = PP = Polypropylén
6 = PS = Polystyrén

Kromě toho je možné do žlutého pytle vhazo-
vat výrobky označené číslem 7 – ostatní plasty.

Konkrétně tedy třídíme: fólie, sáčky, plasto-
vé tašky, sešlápnuté PET láhve, prázdné obaly 
od pracích, čistících a kosmetických přípravků, 
kelímky od jogurtů a dalších mléčných výrob-
ků, balící fólie od spotřebního zboží, obaly od 
CD disků a další výrobky z plastů. Pěnový poly-
styren jen v menších kusech.

Plastové obaly jsou velmi objemné, proto je 
před vhozením do žlutého pytle zmáčkneme nebo 
sešlápneme, čímž ušetříme finanční prostředky 
nejen na pořízení nových plastových pytlů, ale 
především na dopravu  - nebudou se vozit pytle 
naplněné jen vzduchem. Kelímky od jogurtů a 
jiné podobné obaly nemusí být čistě vymyté, ale 
obsah by měl být minimální. Pokud je však vy-
pláchnete, zbavíte se nepříjemných pachů při je-
jich skladování (svoz je jen 1x za měsíc). Z PET 
lahví není potřeba oddělovat víčko ani etiketa.

NE,	NETŘÍDÍME:
Obaly označené číslem 3 nebo písmeny PVC 

= Polyvinylchlorid. Kombinované obaly (obaly 
složené z více materiálů, které od sebe nelze ruč-
ně oddělit) označené písmeny, např. C/PP, nebo 
kombinací písmen a čísla, např. C/LDPE 90 
(značí kombinovaný obal s převahou polypropy-
lénu nebo polyetylénu).

Třídění	odpadů	-	PLASTY

E KO LOG I C K É 	 O K ÉNKO
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Konkrétně netřídíme: např. mastné oba-
ly se zbytky potravin nebo čistících přípravků, 
obaly od žíravin, barev a jiných nebezpečných 
látek, podlahové krytiny či novodurové trubky, 
kombinované obaly od polévek, chipsů, kávy 
apod. potravin, prázdné blistry z léčiv. Uvede-
né odpady (vyjma obalů, které by mohly obsa-
hovat nebezpečné látky) vhodíme do popelnice 
na směsný komunální odpad; pokud mají větší 
rozměry, pak je odložíme v den svozu tříděného 
odpadu na určené sběrové místo jako objemný 
odpad. Obaly, které obsahují zbytky látek, které 
mají nebezpečné vlastnosti, nebo obaly, které 
jsou těmito látkami znečištěny, se odevzdávají 
ve sběrném dvoře jako nebezpečný odpad. Blist-
ry s obsahem léků se odevzdávají v lékárně nebo 
ve sběrném dvoře.

Za každou tunu vytříděného odpadu 
dostane obec zaplaceno.

Dalo by se říct, že správným vytříděním plastů 
a umístěním žlutého pytle na místo svozu, pro 
nás proces třídění končí. Mnohé z nás však zají-
má, jak je s tímto vytříděným odpadem naloženo 
dál. Zaslechla jsem i názor, že stejně všechny od-
pady, i ty vytříděné, skončí na skládce. Ale to je 
omyl, protože za každou tunu odpadu uloženou 
na skládku by obec musela zaplatit provozovateli 
skládky nemalé peníze, kdežto za každou tunu 
vytříděného odpadu dostane zaplaceno obec.

Svozový vůz přemístí žluté pytle na jedno 
místo, a protože ne všichni občané třídí správ-
ně, musí se nejprve vytříděné plasty dotřídit a 
zbavit příměsi, což se děje na dotřiďovací lince. 
Zde se také plasty rozdělí podle druhu materiá-
lu (PET, fólie, duté plastové obaly, polystyren a 
směsný plast), protože se každý z těchto druhů 
zpracovává samostatně. Nejrozšířenější a záro-
veň nejžádanější plastový odpad - PET lahve, se 
dotřiďují obvykle ještě podle barev. Chybně vy-
tříděné odpady a znečištěné plasty mohou sloužit 
jako alternativní palivo v cementárnách a jiných 
provozech.

Podle druhů roztříděné a slisované plasty se 
až ve  dvousetkilových balících odvezou z třídící 

linky ke zpracovatelům, kde se dále drtí, perou a 
přetvářejí na suroviny pro výrobu finálních pro-
duktů. Nejběžnějším produktem recyklace plas-
tů je tzv. regranulát, což je vstupní surovina pro 
výrobu nových plastů v podobě malých peciček. 
Regranulované odpadní plasty najdete ve většině 
nových plastových výrobků.

Recyklované plasty mají široké použití. Pě-
nový polystyren se zpracovává do izolačních 
tvárnic případně lehčeného betonu a dalších 
tepelných izolací. Druhově neroztříděné směs-
né plasty se zpracovávají například na stavební 
a zahradní prvky jakou jsou ploty, zatravňovací 
dlažba, protihlukové zábrany či zahradní kom-
postéry. Z vytříděných PET lahví se vyrábějí 
technická či textilní vlákna a z nich pak koberce, 
oděvy, nové láhve, vázací pásky apod. Plastové 
sáčky, fólie nebo tašky se převážně regranulují a 
následně slouží k výrobě nových fólií.

Za každou tunu odpadu uloženého 
na skládce obec platí nemalé peníze

V naší obci máme oproti jiným obcím a měs-
tům tu výhodu, že nemusíme chodit s vytříděný-
mi plastovými obaly 100-200 m do speciálních 
kontejnerů, ale na místo svozu ujdeme sotva pár 
kroků. Záleží na odpovědnosti každého z nás, 
zda plasty vytřídíme správně, a tím se budeme 
podílet na ochraně životního prostředí, ochraně 
přírodních zdrojů a v neposlední řadě také na fi-
nanční úspoře obecních peněz.

Šárka Gilarová

Informace převzaty z www.jaktridit.cz a 
www.ekokom.cz
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Průběh stavby
viz. mapa na www.baska.cz/kanalizace

K 24.5.2012 je postaveno 11.627m kanalizace 
a osazeno 96 revizních šachet. Vzhledem k plat-
nému harmonogramu prací, ale i prostými počty 
je zřejmé, že stavba kanalizace je ve skluzu cca 
7 km. Celkem máme realizovat 38 km sítí z toho 
je 5,5 km přípojek. Na veřejných zasedáních za-
stupitelstva obce jsme již několikrát upozorňo-
vali, že skluz je způsobem nepředvídatelnými 
kolizemi na trasách kanalizace (voda, plyn), vý-
skytem nesoudržných zemin balvanité struktury, 
které jsou velmi náchylné k sesuvům v rámci 
realizované a projektované rýhy, nedořešenými 
majetkoprávními vztahy s dotčenými vlastníky 
pozemků a to vše spojené s dodatečným projed-
náním s vlastníky pozemků, jednání se správci 
příslušných sítí, dále se získání příslušného povo-
lení k realizaci případných přeložek sítí a v nepo-
slední řadě i se zvýšenými finančními prostředky. 
Není pravdou, že obec nemá finance na stavbu a 
že ji musí zastavit. Neposlouchejte takové řeči 
a raději se přímo zeptejte vedení obce. Pak mů-
žete sami předcházet šíření mylných informací. 
Po několikaměsíčních jednáních vedení obce po 
odsouhlasení zastupitelstvem obce přistoupilo 
k podání žádosti o prodloužení termínu realiza-
ce stavby do 20. 12. 2013 (dle smlouvy o dílo 
termín ukončení do 30. 4. 2012) a vyčlenilo část-
ku 11 mil. Kč bez DPH na dofinancování stavby 
kanalizace. Je nyní na nás vedení obce ve stavbě 
kanalizace pokračovat a dokončit ji v rozsahu 
schváleném v rozhodnutí poskytovatele dotace. 
Je to úkol nelehký nejen pro nás, ale je spojen 
s vaší úzkou spolupráci a vzájemnou tolerancí. 
Když jsme nedávno měli „Setkání s občany“ 
v Hodoňovicích, padla řada slov kritiky, nebojím 
se jí vyslechnout a oprávněnou kritiku napravit. 
Děkuji všem, kteří se ji nebojí přímo říci. 

Nyní se vrátím k tématu revizních šachtiček. 
Revizní šachtičky jsou osazovány v místě vaše-
ho budoucího napojení a jsou dodávány s plas-

tovým poklopem do 1,5 t (do zeleného) a s liti-
novým poklopen do 12,5t ( určeny do vjezdů). 
Jak postupovat při vyřízení povolení kanalizační 
přípojky jsme informovali v minulém zpravoda-
ji, informace jsou umístěny taktéž na interneto-
vých stránkách obce, odkaz „kanalizace“. Před 
zahájením výkopových prací jsou uskutečňová-
ny schůzky s občany k aktualizaci kanalizační 
přípojky. Využijte těchto schůzek, na kterých 
vám předáme potřebné informace. V případě, že 
se těchto schůzek nemůžete zúčastnit tyto infor-
mace Vám budou v úředních hodinách (pondělí 
a středa, 7-11.15, 12.15 – 17 hod.) sděleny pra-
covníky obce p. Romanem Tomisem a p. Pav-
lou Škutovou – tel. 558 445 216. Mimo úřední 
hodiny doporučujeme se s těmito pracovníky 
tel. domluvit, aby byli přítomni. Stavební práce 
směřujeme k tomu, aby na podzim tohoto roku 
mohla být spuštěna část kanalizace a občané se 
do ní mohli napojit. Tyto občany budeme osob-
ně kontaktovat s dalšími informacemi. V dalším 
čísle zpravodaje vám sdělíme, kterých částí obce 
Baška a Kunčičky u Bašky se to bude týkat.

Dopravní omezení
Od 1. 6. 2012 je ukončena uzavírka místní 

komunikace v Kunčičkách u Bašky od zastávky 
„U Stonavských“ po zastávku u hasičské zbroj-
nice. Autobusy budou jezdit v trase jako před 
uzavírkou. Další omezení autobusové dopra-
vy se dotkne místní části Hodoňovice, kdy od 
1. 6. 2012 je v souvislosti s uzavírkou místní ko-
munikace taktéž omezena autobusová doprava. 

Průběh	stavby,	dopravní	omezení	a	dostupnost

K ANA L I Z A ČN Í 	 S E R I Á L
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Termíny	svozů	odpadů
Tříděný odpad (pytle):

Baška 2. 7. - 3. 7. 6. 8. - 7. 8. 3. 9. - 4. 9.
Kunčičky u Bašky 4. 7. - 5. 7. 8. 8. - 9. 8. 5. 9. - 6. 9.
Hodoňovice 5. 7. - 6. 7. 9. 8. - 10. 8. 6. 9. - 7. 9.

Komunální odpad (popelnice):
Baška 20. 6. 4. 7. 18. 7. 1. 8. 15. 8.
Kunčičky u Bašky 21. 6. 5. 7. 19. 7. 2. 8. 16. 8.
Hodoňovice 22. 6. 6. 7. 20. 7. 3. 8. 17. 8.

Aktuální termíny naleznete na internetu obce v sekci Kalendář, nebo v sekci Nejbližší události. 
Termíny svozů rovněž naleznete v kalendáři obce Baška pro rok 2012. 
Pravidla pro svoz odpadů v roce 2012 jsou shodná: 
 Tříděný odpad (pytle) - začíná se vždy každé první pondělí v měsíci 
 Komunální odpad (popelnice) - jednou za 14 dní

Dopravní dostupnost
Musím se taktéž zmínit o problémech s do-

pravní dostupností k nemovitostem. Obec na 
svých místních komunikacích projednává uza-
vírky a s tím související objížďky. Zhotovitel je 
povinen se dle stanovených podmínek jimi řídit. 
Z důvodu stavebnětechnických komplikací však 
dojde k situaci, kdy zhotovitel přesune stavební 
četu do míst, kde nejsou občané řádně informo-
váni a není v případě slepé ulice navržena ná-
hradní dostupnost. Toto jednání by se již nemělo 
opakovat. Zhotovitel musí v časovém předstihu 
občany informovat o zahájení prací min. 7 dnů 
předem včetně způsobu zajištění dostupností 
k nemovitostem. Případnou nedostupnost s do-
tčenými vlastníky musí včas projednat.

Úprava komunikací
Výkopová rýha do doby konečné úpravy musí 

být zhotovitele udržována tak, aby byla sjízdná 
a schůdná. S tím souvisí prašnost komunikací, 
kterou se zhotovitel snaží eliminovat postřikem 
a čištěním. Apeluji na řidiče, aby si uvědomili, 
že stavu komunikací bychom měli přizpůsobit 
i rychlost jízdy, vždyť o tom hovoří i zákon o 
silničním provozu. Měli bychom si uvědomit, že 
stavební práce jsou spojené se zvýšenou praš-

ností a hlukem a bezohlednost některých řidičů a 
řidiček k tomu přispívá nemalou měrou. Buďme 
proto ohleduplní a snižme rychlost, ta chvilka 
zpomalení váš cíl jen malinko oddálí a i chodci 
i cyklisté budou mít pohyb po komunikaci „pří-
jemnější“. 

V současné době byla provedena úprava míst-
ní komunikace v úseku od zástavky „U Stonav-
ských“ po zastávku u školy v celé šířce. Finální 
asfaltová vrstva bude položena na podzim tohoto 
roku. V úseku od školy po hasičskou zbrojnici 
je komunikace upravena pouze v rozsahu vý-
kopové rýhy, zde byla položena i finální vrstva. 
Upozorňuji, že části komunikace na tomto úseku 
poškozené stavbou budou ještě do konce stavby 
kanalizace opraveny. 

Irena Babicová 
starostka obce
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Obec Baška získala z Regionálního operačního 
programu Moravskoslezsko dotaci ve výši 85% 
uznatelných nákladů (max. 7 mil. Kč) na projekt 
„Regenerace brownfields Baška“. Projekt v sobě 
zahrnuje 4 objekty:

demolice bytového domu čp. 101, dřevěné  ¬
stodoly a rekultivace přilehlých ploch v Baš-
ce
demolice prodejny smíšeného zboží, asfalto- ¬
vého parkoviště a příjezdové plochy v Bašce 
vedle základní školy
rekultivace pozemků – bývalé dětské brouz- ¬
daliště u přehrady Baška
rekultivace pozemků – skládka biologického  ¬
odpadu (tzv. mrchoviště) v Bašce ve směru na 
Janovice

Nejvíce upravovaných ploch je v rámci objek-
tu „Demolice bytového domu čp. 101, dřevěné 
stodoly a rekultivace přilehlých ploch“, a to 
celkem 34 509 m2. Součástí těchto ploch jsou i 
dva pozemky, a to parc. č. 957/1 a 960/1, oba 
katastrální území Baška, navazující na přehradu 
Baška, o velikosti 15 058 m2. Tyto pozemky jsou 
hustě zarostlé vzrostlými dřevinami, jejichž pod-
rost tvoří nálety, kořenové výmladky a keře. V 
minulosti byl porost pravděpodobně založen jako 
dočasná zeleň, ale vzhledem k chybějící péči již 
dávno ztratil svou funkci. Po čase došlo k částeč-
né nekontrolované obnově tzv. náletem. Celkově 
je porost přehuštěný, nekvalitní, nestabilní a z 
hlediska jeho dalšího vývoje i neperspektivní.

Inventarizaci dřevin na výše uvedených po-
zemcích a jejich funkční a estetické vyhodnocení 
vypracoval v březnu 2012 Ing. Radim Svobo-
da. Inventarizace dřevin byla provedena přímo 
v porostu hodnocením a měřením každé dřevi-
ny o průměru větším než 10 cm. Celkem bylo 
vyhodnoceno 828 dřevin. Méně než třetinu tvoří 
dlouhověké dřeviny jako javor, jasan, dub, lípa. 
Převahu mají břízy, topoly, třešně, vrby, olše a 
další. Z hlediska věku jsou nejvíce v porostu 
zastoupeny náletové dřeviny do 20-ti let věku. 
Z hlediska sadovnické hodnoty v porostu zcela 

chybí hodnotnější dřeviny, převážně jsou zde za-
stoupeny podprůměrné a nevyhovující dřeviny. 
Na základě funkčního a estetického vyhodnocení 
všech dřevin bylo doporučeno 737 ks dřevin vy-
kácet, 64 dřevin ošetřit ořezem suchých větví a 
pouze 27 dřevin se navrhuje ponechat bez opat-
ření. Posledně jmenované dřeviny tedy zůstanou 
nedotčené, prostor kolem nich se uvolní vyká-
cením nevhodných dřevin, a tím dojde k jejich 
dalšímu plnohodnotnému rozvoji.

Chápu, že mnohé z Vás výše uvedená čísla za-
skočí. Takhle napsaná překvapila i mne. Z dálky 
nebo pohledem do leteckých snímků se porost 
jeví jako krásná zelená hmota, ale zkuste se tam 
někdy projít a porozhlédnout se, v jakém stavu se 
dřeviny nachází. Nehledě na to, že zde dochází k 
pádům suchých větví a nemusí být zrovna příliš 
větrno.

Kácení výše uvedených dřevin včetně pod-
rostu do průměru 10 cm, odstranění pařezů a 
ošetření dřevin, které zůstanou zachovány, bude 
realizováno na podzim 2012, tj. v době vegetač-
ního klidu. Tím však rekultivace předmětných 
pozemků neskončí. Cílem je z těchto nevyužíva-
ných pozemků, navazujících na rekreační plochu 
přehrady, vytvořit kvalitní plochu zeleně, která 
bude sloužit nejen občanům naší obce, ale také 
všem návštěvníkům jako rekreační a relaxační 
plocha. Právě z toho důvodu zde budou vysáze-
ny stromy nové, tzv. náhradní výsadba za stromy 
vykácené. Počítá se s výsadbou 75 ks listnatých 
dřevin, dle druhu: javor, bříza, habr, platan, dub a 
lípa, a dále s výsadbou 25 ks jehličnatých dřevin, 
zejména borovice a douglaska.

Ačkoliv bude kácení pro některé bolestné a 
pro některé nepochopitelné a po vykácení bude 
plocha působit nezvykle a prázdně, věřte, že vý-
sadbou nových stromů a řádnou následnou péčí 
získáme zajímavý prostor pro procházky, setká-
ní, odpočinek, klid nebo relaxaci.

Šárka Gilarová

Kácení	dřevin	v	rámci	projektu	„Regenerace	brownfields	Baška„
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Narodili	se

Od 1. 3. 2012 - 30. 4. 2012

Linhartová Petra 1. 3. Kunčičky u Bašky
Čečotková Eliška 8.3. Baška
Šustek Jakub 8.3. Kunčičky u Bašky
Teda Kryštof 9.3. Baška
Vochala Bořek 26.3. Kunčičky u Bašky
Gřunděl Ondra 10.4. Hodoňovice

Blahopřejeme.

Opustili	nás

Od 1. 3. 2012 - 30. 4. 2012

Feike František 42 Baška
Filgasová Helena 60 Baška
Kapsa Karel 67 Baška
Liška Josef 87 Baška
Růžička Jiří 42 Hodoňovice
Velčovská Emilie 82 Hodoňovice

S úctou vzpomínáme.

Oslaví	životní	jubileum

Od 1. 7. 2012 - 31. 8. 2012

Dobrozemský Oldřich 70 Baška
Eliášová Zdenka 70 Baška
Fimanová Jaroslava 70 Hodoňovice
Foldynová Anna 70 Kunčičky u Bašky
Kozel Jan 70 Baška
Matejko Zdeněk 70 Kunčičky u Bašky
Ogořálek Jaroslav 70 Baška
Urbišová Zdeňka 70 Kunčičky u Bašky
Lapiš Otakar 75 Hodoňovice
Repka Augustin 75 Baška
Blahutová Anna 80 Baška
Cyrusová Olga 80 Hodoňovice
Sidek Alois 80 Baška
Slaninová Zdeňka 80 Kunčičky u Bašky
Vyvialová Marie 80 Hodoňovice
Žarlok Arnošt 80 Baška
Čapčuchová Zdenka 90 Baška
Vrublová Marie 91 Baška

Blahopřejeme.

ROD INNÁ 	 K RON I KA

Ceník	inzerce	ve	zpravodaji

A5

černobílé

A6

(1/2 A5)

1/4 A5

A5 černobílé 960,- Kč
1/2 A5 černobílé 480,- Kč
1/4 A5 černobilé 240,- Kč
Uvedené ceny jsou včetně 20% DPH.

Své požadavky na inzerci zasílejte na e-mailovou adresu
zpravodaj@baska.cz s volbou požadovaných rozměrů.
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V minulém zpravodaji jsme Vás informovali, že pan MVDr. Kurečka již nebude, z důvodu odchodu 
do důchodu, očkovat psy v naší obci proti vzteklině. Obci Baška se podařilo zajistit jiného veterinár-
ního lékaře, který provede hromadné očkování.

V sobotu 16. 6. 2012 bude provedena vakcinace psů proti vzteklině na těchto místech:
Obecní úřad ... 8.00 hod ¬
Baška u Cihelny ... 9.00 hod ¬
Malá Baška ... 9.30 hod ¬
Hodoňovice – Kamenec ... 10.00 hod ¬
Hodoňovice – U Čendy ... 10.30 hod ¬
Kunčičky u Bašky – Bayerův mlýn ... 11.15 hod ¬
Kunčičky u Bašky – Hlíny ... 12.00 hod ¬

Poplatek za jednoho psa činí 120,- Kč.
Dle zákona je majitel psa povinen nechat ho očkovat proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak pravi-

delně dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny.
Během očkování je možné zakoupit preparáty na odčervení i odblešení.

Vakcinaci provede MVDr. Radka Kopřivová (mob. 777 787 178)

Povinné	očkování	psů	proti	vzteklině

	Obec Baška pořádá v rámci 
Mezinárodního folklorního festivalu F-M 

vystoupení

Ruského	
folklórního	souboru	

z	Kazaně

pátek	15.	června	–10.00	hod.	v	sále	kulturního	domu	Baška

Bližší	informace	na	OÚ	Baška,	tel:	558	445	210

Ve čtvrtek 7. června 2012 jsme se zůčastnili velice krásného až neuvěřitelně prožitého dne, s velíce 
krásným až úžasně připraveným zájezdem ne na hodiny ale na minuty a hlavně také ták uskutečněny 
a dodržený bez sebemenší chýbičky.Poděkování patří kulturní komisí a hlavně p.Vaničkoví, který vše 
pečlivě jako vždy připravil a také i provázel. Dík patří také Obecnímu úřadů Baška paní starostce, že 
podporuje tak krásné zájezdy pro občany. Mnoho vesnic Vám může za tak bohatou celoroční kulturní 
činnost různeho vyžití závidět a také se od Vás učít.

manželé Janečkovi ze Staříče
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Kardinál	Bertram	byl	štědrým	donátorem	
stavby	bašského	kostela

K a r d i n á l 
Adolf Bertram, 
který zemřel 
před 67 lety, byl 
posledním ně-
meckým bisku-
pem vratislavské 
diecéze, půso-
bícím v našem 
regionu v letech 
1914 - 1945. 
Do jeho správy 
náležely řím-

skokatolické farnosti Slezska, ke kterým patřila 
i Skalice a další slezské farnosti našeho regionu, 
především z Těšínska. Letním sídlem vratislav-
ským biskupů byl od roku 1800 zámek Jánský 
Vrch v Javorníku, nejsevernější oblasti našeho 
Slezska. Své jméno získal zámek po hlavním pat-
ronu vratislavského biskupství svatém Janu Křti-
teli. Odsud při svých letních pobytech zajížděl 
kadinál Bertram k pravidelným vizitacím farnos-
ti své diecéze, biřmováním i dalším duchovním 
povinnostem. V kronice obce Bašky se můžeme 
dočíst , že v roce 1931 přispěl osobním finančním 
darem sto tisíc korun na stavbu zdejšího kostela. 
V zápise se mimo jiné uvádí: „Nesporné zásluhy 
o postavení našeho kostela patří také ratimov-
skému děkanu P. Tesarčíkovi, který nejenom dob-
rou radou, ale především svým osobním vlivem u 
kardinála Bertrama získal jeho souhlas věnovat 
tuto značnou finanční částku k částečné úhradě 
nákladů spojených s jeho stavbou.“ Rozpočet 
činil 400 000 korun. V obci poměrně chudé a 
nábožensky vlažné se to podařilo bez zadlužení, 
které by zatížilo hlavy věřících. Kostel sv. Vác-
lava v Bašce byl dokončen v září roku 1933. Dal-
ší zápis v kronice z roku 1936 uvádí: “Koncem 
srpna navštívil kostel sv. Václava v Bašce ve vší 
tichosti kardinál Adolf Bertram, aby si prohlédl 
dílo, na které věnoval tak značný finanční obnos. 
Tuto svou návštěvu vykonal u příležitosti biřmo-
vání na Těšínsku.„

V průběhu třicetiletého spravováni svého 
vratislavského sídla se kardinál Bertram výraz-
ně podílel na jeho přestavbě a modernizaci, za 
jeho působení doznal výrazných úprav i zámec-
ký park. A v neposlední řadě se mu podařilo 14. 
března 1939 u příležitosti svých 80. narozenin 
zpřístupnit zámecké muzeum. Po osvobození 
a navrácení Javornicka Československu a ještě 
před odsunem německého obyvatelstva umí-
rá 11. června 1945 na Jánském Vrchu kardinál 
Bertram ve věku 86 let. Byl pohřben do kníže-
cí hohenlohovské hrobky na starém zámeckém 
hřbitově před kostelem sv. Kříže postaveném 
v druhé polovině 13 století v Javorníku-Vsi. Od-
sud byly jeho ostatky po 45 letech - 9. listopa-
du 1991 po exhumaci slavnostně převezeny do 
katedrály ve Vratislavi, kde jsou dodnes. V roce 
1945 byl zámek Jánský Vrch i majetky biskup-
ství znárodněny. Diecéze byla v následujících 
letech 1945-1956 spravována apoštolskou admi-
nistraturou v Českém Těšíně, kterou řídil Franti-
šek Onderek.

 František Vaníček
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Čarodějný rej na sopečné hoře 

Na vědomost se dává, že v pátek 27. 4. bylo čarodějně proškoleno 
27 družinových dětí 1. a 2. třídy naší školy. Po úspěšné STK 
zkoušce košťat a umění letět, jsme zkusili, zda nám vybuchne 
sopka.  

Po večeři, kterou nám 
připravily maminky, jsme zkušeně obletěli 
Bašku s bojovým pokřikem „Hej, hej, 
čarodějnic rej.“ 
Po návratu nás čekala 
ohňová show, módní 
přehlídka a nácvik 
tajemného kouzla. 

Nutno konstatovat, že i toto zvládly malé čarodějky       
a čarodějové bravurně. Po náročném dni se všechny děti zachumlaly do svých 
spacáků a u pohádky pod bedlivým dozorem vrchních čarodějů odlétly do říše snů.  
Příští rok se určitě zase slétneme, oprášíme stará kouzla a něco nového se 
přiučíme.           J. H. 

 

 

 

 

 

Z E 	 Ž I VO T A 	 Š KO L Y
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Recyklohraní	ušetřilo	životnímu	prostředí	řadu	surovin

Program Recyklohraní nejenže vzdělává a mo-
tivuje naše žáky v oblasti ekologie, ale přináší 
také možnost přímo přispět ochraně životního 
prostředí. Žáci i naše škola v rámci projektu ode-
vzdávají k recyklaci vysloužilé spotřebiče. Nyní 
můžeme přesně vyčíslit, kolik elektrické energie, 
ropy, primárních surovin či vody jsme díky re-
cyklaci ušetřili životnímu prostředí. Víme také, 
o kolik jsme snížili produkci skleníkových plynů 
nebo nebezpečného odpadu. Informace vychá-
zejí ze studií neziskové společnosti ASEKOL, 
která pro nás zajišťuje sběr a recyklaci vytřídě-
ných elektrozařízení. Letos poprvé jsme získali 
certifikát vypovídající nejen o přínosech třídění 
televizí a počítačových monitorů, ale také o vý-
znamu sběru drobných spotřebičů. 

Loni jsme odevzdali k recyklaci 
19 televizí, 8 monitorů a 172 kg 

drobného elektra
Studie posoudila systém zpětného odběru te-

levizorů, počítačových monitorů a nově také 
drobných spotřebičů, jako jsou např. mobily, no-
tebooky nebo tiskárny. Hodnotila dopady jejich 
sběru, dopravy a ekologického zpracování či li-
kvidace. Výsledky studie byly prezentovány for-
mou spotřeby energie, surovin, emisí do ovzduší, 

vody a produkce odpadu. 
Zpětný odběr a recyklace např. stovky mo-

bilních telefonů uspoří tolik energie, kolik spo-
třebuje moderní úsporná lednice za více než 4,3 
roku provozu. Díky recyklaci jednoho notebooku 
dojde ke snížení spotřeby ropy, na kterou osobní 
automobil ujede téměř 100 kilometrů, nebo do-
jde k úspoře 392 litrů pitné vody. Stejné množ-
ství je například spotřebováno při 30 cyklech 
myčky nádobí. Výsledek studie jednoznačně 
prokázal, že zpětný odběr elektrozařízení, i těch 
nejmenších, má nezanedbatelný pozitivní dopad 
na životní prostředí.

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování 
společnosti ASEKOL vyplývá, že naše škola a 
žáci v loňském roce vytřídili 19 televizí, 8 mo-
nitorů a 172 kg drobných spotřebič, celkem 
558 kg elektroodpadu. Tím jsme uspořili 8,26 
MWh elektřiny, 375,58 litrů ropy, 37 080 m3 
vody a 0,35 tun primárních surovin. Navíc 
jsme snížili emise skleníkových plynů o 1,86 
tun CO2 ekv., a produkci nebezpečných odpa-
dů o 7,31 tun. 

Když si uvědomíme, že například osobní auto-
mobil vyprodukuje za rok provozu 2 tuny skle-
níkových plynů a jedna čtyřčlenná domácnost 
průměrně ročně spotřebuje 2,2 MWh elektrické 
energie, jsou to impozantní čísla. Proto si všichni, 
kteří zodpovědně třídí a přispívají tak k ochraně 
životního prostředí, zaslouží obrovský dík.

Jana Herecová
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Děti	se	učili	v	přírodě	na	Bílé

Učili jsme se v přírodě 

Krásná příroda, čerstvý vzduch  a spousta nezapomenutelných zážitků… To vše čekalo naše žáky 3.-5. 
ročníku na Pobytové akci v přírodě konané 14.5.-18.5.2012 na Bílé. Program zahrnoval především 
sportovní vyžití:  jízdu na koloběžkách a  kárách,  adrenalinové  aktivity v lanovém centru,  sjezd  na 
speciálních gumách po kartáčové dráze-tubing, střelbu z luku na cíl, měření sil na nafukovacích  
bojovadlech a skákadlech, skoky na trampolíně,  překonávání povrchových nerovností v lesním 
terénu za ztížených podmínek  a  turistiku. Večerní stezka  odvahy  a závěrečný  Karneval  s výrobou 
vlastního trička a masky byly vyvrcholením celého programu.  Spokojenost a  radost  byla znát na 
všech. Jen pravidelné  plnění  školních  povinností  dětem  připomínalo, že tuto prázdninovou 
atmosféru ještě vystřídá  výuka ve škole a zasloužené volno přijde teprve po svědomité  školní práci . 

                                                                                                         Mgr. Jana Kolčářová,  tř. uč. 5.třídy 

   

 

Básnička o škole v přírodě                                       Zážitky z Bílé 

Hotel Pokrok v Beskydech                                        Na školu v přírodě jsme v pondělí  jeli, 
poskytl nám v těchto dnech                                     naštěstí jsme dorazili celí, 
pět školních dnů bez lavic,                                        v osm byl sraz - 
přírody tam bylo víc.                                                  měli jsme čas !                   
                                                                                 
Indiánské pondělí                                                       Kdo na školu v přírodě jel,             
přineslo nám informace                                            přiběhl či přijel s kufrem i batohem. 
o znameních, střelbě z luku                                      Ti ostatní, co nejeli, 
a  pak chvíle písní, tance.                                           s aktovkou do školy běželi. 
  

Další den nám ovládly                                                                          Káry, lana, koloběžky, 
strašidelné nápady .                                                    trampolína, tuby, 
Brouky skryté v trávě,                                               baví nás to, 
nalezli jsme hravě.                                                     je nám hezky , 
                                                                                        škola je naruby.         
 
Poté nám už  cestu pěšky                                           A pak přišel strašidelný den, 
ušetřily koloběžky .                                                      když jsme vyšli ven, 
Večer pro poznání povahy                                        čekali na nás příšery, 
byla stezka odvahy.                                                     některé měly i zástěry. 
                                              
Po večeři hudba hrála,                                                Hodně jsme toho prožili,                            
zkrátka párty – karneval,                                            byl čas, abychom se loučili. 
dopoledne balíme si                                                    Všechno se nám líbilo, 
a od hor už jedem dál!                                                škoda, že to skončilo! 
                

Soňa Kupčáková, 5. třída                                         Natálie Šputová, 5. třída      

Ilustrace: Monika Šimíková, Jakub Koval, Anežka Kanioková, Kateřina Chovančíková, 5. třída                          
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Tvoříme	a	soutěžíme

Letos na jaře se děti ze školní družiny v Kun-
čičkách u Bašky (třídy 1.B a 2.B) zapojily do 
soutěže MOZAIKA.

Úkolem soutěžícího družstva bylo sestavit za 
použití minimálně 2500 kusů barevných víček 
mozaiku na téma „Vodní svět“, vyfotit ji a foto-
grafii odeslat organizátorům soutěže.

Nejdříve jsme roztřídili všechna nastřáda-
ná víčka podle barev a vybrali vhodný motiv. 
Rozhodli jsme se pro obrázek z filmu Hledá se 
Nemo. Pomocí čtvercové sítě jsme přenesli ob-
rys obrázku na velký papír a vyskládali víčky. Po 
pořízení nutné fotodokumentace jsme víčka opět 
sesypali do pytlů a celou plochu vybarvili tempe-
rovými barvami.

Musím pochválit všechny děti školní družiny, 
které se s velkou chutí a nadšením zapojily do 
této soutěže.

Iveta Pasterňáková

Hlasování o nejlepší mozaiku pro-
běhlo na ostravské Bambiriádě ve 

dnech 24. 5. - 27. 5. 2012

Děti se umístily na 3. místě v kate-
gorii od 6 - 13 let. Gratulujeme.
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Rok	v	naší	mateřské	škole

Všimli jste si? 
Chvilku prší, chvilku 
svítí sluníčko – to jar-
ní počasí je stejné jako 
naše děti. Ty se také 
smějí, pláčou, dovádě-
jí, ale někdy si raději 
zalezou do tmavého 
koutku, kde si sní své 

dětské sny. A když přes dešťové kapky zasví-
tí paprsky sluníčka – vznikne duha. V letošním 
školním roce vzniknul i název naší mateřské ško-
ly v Kunčičkách u Bašky - „MŠ DUHA“.

 Do naší školičky chodí 50 dětí – starší děti 
své třídě daly název KAPKY a ty mladší se schá-
zejí ve třídě SLUNÍČKO. Prostě je to u nás jako 
aprílové počasí – ráno občas někdo uroní slzičku, 
přes den může prolétnout i nějaká ta bouřka, pro-
tože pravidla 
jsou pravidla a 
ta se musí do-
držovat a pak je 
zase slunečno 
a veselo. Děti 
se určitě nenu-
dí, protože jim 
připravujeme 
pestrý program, 
který v letoš-
ním roce moti-
vujeme přede-
vším pohádkou 
nebo příběhy 
s maňásky a 
obrázky.

Občas do 
MŠ pozveme i dospěláky a ti s námi pak soutě-
ží, tvoří, zpívají, tancují, malují a dovádějí jako 
například na akcích Bramboriáda, Adventní díl-
ny, Maškarní bál nebo Slet čarodějnic a straši-
del. Prostě – rodiče jsou príma, a umí si s námi 
i pořádně zadovádět. Všem děkujeme za dobrou 
spolupráci, podporu, pomoc i finanční dary.

V průběhu roku se děti v MŠ seznamují pře-
devším s nejbližším okolím a se vším, co nás 
obklopuje. Naše vesnice je krásná – chodíme po-
zorovat zvířátka, přírodu na zahrádkách, v lese, 
u řeky. Všímáme si změn v naší obci a v posled-
ní době pravidelně pozorujeme práce na stavbě 
mostu přes řeku Ostravici a také budování nové 
kanalizace. I když domů pak chodíme spíše jako 
prasátka - maminky moc nereptají a zase nás 
vyperou. Program v MŠ je ovlivněn především 
sledem ročních období a tradicemi. Na podzim 
vyrábíme dráčky a bramboráčky, v zimě staví-
me sněhuláky, zdobíme stromeček a vyrábíme 
vánoční ozdoby. Jaro pak patří květinkám, ma-
minkám, velikonočním zajíčkům, hrajeme si na 
čarodějnice, vynášíme paní Zimu atd. 

A je tady léto – čas prázdnin a odpočinku. 
Přejeme vám všem hodně sluníčkových a po-

hodových let-
ních dnů, no-
vým školákům 
úspěšný vstup 
do základní 
školy a novým 
předškoláčkům 
hodně odvahy a 
dobré nálady.

V září se na 
Vás budou těšit 
paní učitelky: 
Veronika Pluc-
narová; Marta 
Blažková; Rad-
mila Vojtková; 
Bc. Petra Mec-
nerová

Bc. Petra Mecnerová
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8.	ročník	kočárové	vyjížďky	a	koní	v	sedlech	v	Bašce

Téměř tropická poslední dubnová sobota při-
lákala na 8. ročník kočárové vyjížďky a koní 
v sedlech do Bašky spoustu koňařů, kteří se do-
slova chlubili svými nablýskanými kočáry, ale i 
krásnými koňmi. Přijeli z okolí (Miroslav Bílek 
z Metylovic, ze 
Sedlišť pak Jana 
Kuchařová, Ivana 
Lasotová s Jo-
sefem Krhutem 
z Palkovic, An-
tonín Weissmann 
z Bruzovic aj., 
i z větší dálky – 
třeba z Bruntálu, 
Vsetína a odjinud.
Tuto akci pořádá 
Moravský spolek 
chovatelů haflin-
gů, jehož členem 
je i bašský rodák, 
chovatel koní 
hafling, Jaroslav 
Naisar. Na něj a 
jeho paní spadla 
celá organizace 
zmíněné „kočá-
rovky“.

„Letos jsme zvolili trasu se startem u baššské 
přehrady, i když na vypuštěnou není zrovna ro-
mantický pohled. Jedeme dále přes Skalici do 
Raškovic, kde bude přestávka s občerstvením. 
Pak se vracíme zpět k přehradě, abychom zde 
naši vyjížďku zakončili předáním pohárů pro 
nejlepšího kočího a nejlépe vybavenou bryčku,“ 
uvedl Jaroslav Naisar.

Po úvodních informacích se účastníci vyjížď-
ky dali do pohybu. Cesta ubíhala bez problémů, 
bylo se nač dívat, vždyť jarní beskydská příro-
da je plná krás. Po občerstvení v Raškovicích 
„U Bobra“ jezdci otočili své koně a jeli zpět do 
Bašky. Zde, po ocenění těch nejlepších, se ještě 

bavili dál. Je přece třeba si povykládat o chovu 
koní, problémech i příjemných zážitcích s nimi, 
o nejbližších akcích. Už teď je jasné, že první 
říjnová sobota tohoto roku bude v Sedlištích opět 
patřit kočárové vyjížďce.

A pro úplnost ocenění účastníci:
Nejlepší kočár:

Bílek Miroslav, Metylovice ¬
Weissmann Antonín, Bruzovice ¬
Míček Jan, Nové Dvory ¬

Nejlepší kočí:
Řemelka Zbyněk, Hradec nad Moravicí ¬
Bílek Lubomír, Metylovice ¬
Matula Emil, Kunčičky u Bašky ¬

 Dajana Zápalková

Z Á JMOV É 	 S PO L K Y , 	 S DRU Ž EN Í
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Květnový	víkend	věnován	sborovému	zpěvu	a	
krásným	lidským	setkáním

Květnové dny 11.-13. 
5. patřily v Bašce a oko-
lí uzpívaným setkáním 
pěveckých sborů ze tří 
zemí Evropy; konal se 
zde již podruhé Meziná-
rodní festival pěveckých 
sborů MFPS Baška 2012. 
A podle ohlasů byl ne-

méně úspěšný jako ročník první. Přes pět set 
zpěváků dorazilo do Bašky, aby potěšili ucho 
příznivců sborového zpěvu a navázali přátel-
ství s lidmi, které také naplňuje radost z hudby.  

V rámci festivalu proběhla v KD Baška také vý-
stava fotografií z 1. ročníku MFPS Baška 2010 a 
fotografií ze spolupráce LSPS Baška s mistrem 
Eduardem Hakenem.

Poprvé byl festival pořádán v roce 2010, a to 
na počest 100. výročí narození brilantního zná-
mého českého pěvce Eduarda Hakena. Zpěváci 
LSPS Baška pořádáním festivalu vzdávají hold 
mistru Eduardu Hakenovi za jeho vstřícnou a bo-
hatou spolupráci s naším sborem.

Eduard Haken si zamiloval náš kraj a míst-
ní obyvatele a konkrétně do Bašky jezdíval dle 
svých slov velmi rád. Spolupracoval spolu s dal-
šími umělci Národního divadla Praha s místním 
Lašským smíšeným pěveckým sborem Baška a 
svou lásku k hudbě uměl krásně předávat dál. 
Byl to velikán, a přesto skromný člověk, který 
dokázal upřímně ocenit umění amatérské. Jeho 
myšlenka, že tu pravou kulturu národa tvoří oby-
čejný zpívající lid, dokazuje, jak otevřeně a ne-
sobecky dokázal tento národní umělec vzbuzovat 
náklonnost k hudbě. A proto motto festivalu zní: 
„Zpěvem k srdci, srdcem k vlasti“

Letos se festivalu účastnilo 14 pěveckých tě-
les: 

Schola Bigy Ostrava Poruba ¬
Komorní sbor VIVAT MUSICA Kraslice ¬
Smíšený pěvecký sbor CANTUTA Praha ¬
Mužský pěvecký sbor ECHO Radlin, Polsko ¬
HORNO-ORAVSKÝ SPEVÁCKÝ ZBOR  ¬
Trstená, Slovensko
Pěvecké sdružení ostravských učitelek Ostra- ¬
va
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Mužský sbor Vítkovice Ostrava ¬
Zpěvulenky z Čeložnic u Kyjova ¬
Dívčí komorní sbor CZKW Třinec ¬
Chrámový sbor a orchestr Hustopeče nad  ¬
Bečvou
Smíšený pěvecký sbor HAFERA Nový Hro- ¬
zenkov
Pěvecký sbor ONDRÁŠ Nový Jičín ¬
Pěvecký sbor SMETANA Frýdek-Místek ¬
Lašský smíšený pěvecký sbor Baška ¬

Vystoupení se konala jak v kulturních zaříze-
ních, tak v kostelích, kde skvělá akustika dodala 
hloubky a požitku z uváděných výkonů. Reper-
toár byl rovněž velmi rozmanitý, takže každý si 
mohl přijít na své. Zazněly skladby světské i du-
chovní, spirituály i lidové písně, blues i Ježkův 
jazz, chrámové chorály i latinsky zpívané sboro-
vé klenoty, upravené filmové písně nebo africké 
songy. A také sólisté a doprovázející hudebníci 
sklidili zasloužený potlesk. V rámci festivalu se 
vystupovalo v Bašce, Hodoňovicích, Frýdlantě 
nad Ostravicí, Skalici, Staříči i Frýdku-Místku. 
Návštěvnost byla vysoká a atmosféra jednotli-
vých koncertů velmi příjemná, ba někde přímo 
nadšeně bouřlivá. 

Záštitu nad fes-
tivalem převzaly 
PhDr. Marie Hake-
nová-Ulr ichová, 
senátorka Eva 
Richtrová a starost-
ka obce Baška Irena 
Babicová. 

Festival měl ten-
tokrát charitativní 
charakter, ze vstup-
ného na festivalová 
vystoupení se vy-
brala pro Biskupské 
gymnázium v Os-
travě finanční část-
ka ve výši 10.647 
Kč. Darovací šek 

byl slavnostně předán na nedělním koncertě 
chlapeckého sboru Boni Pueri v kostele sv. Vác-
lava v Bašce.

Slovo starosty LSPS Baška a koor-
dinátora MFPS 2012 Michala Válka: 
Nechť je festival dalším krokem k získání nových 
aktivních příznivců sborového zpěvu, kteří svým 
umem budou pokračovat v kulturních hodnotách 
vytvořených našimi předchůdci. 

Děkujeme všem sponzorům a patronům festi-
valu za jejich pochopení a finanční dary, bez kte-
rých by se tento MFPS 2012 nemohl uskutečnit.

Tato festivalová akce dala pořadatelům nále-
žitě zabrat, proto děkujeme všem za tak hezké 
ohlasy a těšíme se na setkání na podobných ak-
cích. (např. Jubilejním neobyčejném koncertu 
k 60. výročí založení LSPS na podzim tohoto 
roku).

LSPS Baška
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Country	večer	po	roce	opět	v	Hodoňovicích

I letos uspořádal 
hodoňovický Čen-
daspolek s místním 
fojtem v hostinci U 
Čendy Country večer 
a obliba této zábavy 
pořadatelům opět uká-
zala, že jejich snažení 
nebylo marné. Vždyť 

bylo třeba vyzdobit sál hostince, Čendaspoláci 
nacvičovali nový country tanec a očekávalo se 
překvapení večera.

„Nechtěli jsme nic nechat náhodě, proto jsme 
se snažili zajistit pro výzdobu rekvizity, které do 
westernového stylu patří,“ řekl Aleš Ludvík, kte-
rý byl s manželkou hlavním duší celé akce.

„Nově jsme přichystali i aukci, ve které se dra-
žil třeba košík vajec, obrazy Bedřicha Šimoňáka 
s westernovou tématikou, ale i jezdecké chapsy 
aj. předměty,“ podotkl Ludvík. Možná, že z auk-
ce měli organizátoři trochu strach, jak se ujme, 
zda hosté budou mít chuť dražit, ale nakonec 
z toho byla dobrá zábava. Jistě k tomu přispěl i 
moderátor večera Ondřej Hajdušek.

Z avizovaného překvapení se vyklubal kankán 
v mužském podání, který s šesti Čendaspoláky 
nacvičila Jindra Pobudová. A 
skutečně neměl chybu, bylo se 
nač dívat. 

„Kankánové mužské taneč-
nice pobavily celý sál hostince, 
mohutně jsme je povzbuzovali 
všichni potleskem. Nic po-
dobného jsem ještě neviděla,“ 
zhodnotila taneční vystoupení 
Karolína Pečenková, která se 
na Country večer přijela poba-
vit z Frýdku.

I hostinský Pavel Kowal-
czyk byl na tuto akci připra-
ven, uvařen byl pro vyhládlé 
kovboje ostrý fazolový guláš, 
který bylo třeba zapít pivem či 

pálenkou. Každý volil podlé svého gusta.
V hostinci U Čendy v Hodoňovicích bylo opět 

veselo a zábavy se začnou rozjíždět za krásného 
počasí i v zahradě hostince, proto přijďte někdy 
mezi nás!

 Dajana Zápalková



Sbor dobrovolných hasičů 

Baška        a jednotka sboru 

dobrovolných hasičů obce  

Baška

Pořádá 5. ročník soutěže družstev v požárním útoku 

o pohár

„„Obce Baška“Obce Baška“
který se koná dne 17. 6. 2012 v 10:00 hodin v horní části 

kempu přehrady Baška.

Soutěž je součástí Beskydské ligy.

Výbor SDH Vás srdečně zve na tuto soutěž. Přijďte 

podpořit naše soutěžní družstva a užít si zábavu 

s hasičským sportem. Občerstvení zajištěno.

   Velitel SDH            Starosta SDH 

p.Handrejch Lukáš p. Němec Josef
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Prohlídka	hodoňovické	bioplynové	stanice

MO ODS zprostřed-
kovala občanům naší 
sloučené obce Baška 
možnost prohlídnout si 
nově vybudovanou bi-
oplynovou stanici k vý-
robě elektrické a tepel-

né energie z obnovitelných zdrojů. Přítomni byli 
zástupci provozovatele tohoto objektu akciové 
společnosti Beskyd Agro Palkovice, a to vedoucí 
živočišné výroby ing. Miroslav Klais a ekonom-
ka společnosti ing. Svatava Hrčková. Odborného 
výkladu se ujal M. Klais, který uvedl základní 
informace o 
provozu bio-
plynové stanice 
– objekt jede 
od 31. 12. 2011 
ve zkušebním 
provozu a při-
pravuje se na 
kolaudaci. Byl 
postaven za 79 
mil. Kč – bez 
dotací, návrat-
nost se počítá 
na devět let. 
Základními su-
rovinami, které 
se zde zpraco-
vávají jsou: kukuřičná siláž, trávní senáž a kejda. 
To jsou komponenty pro metanogenní bakterie, 
slouží jim jako jakési krmivo, aby následně pro-
dukovaly bioplyn. Ten se jímá a postupně spalu-
je, a tak se vyrábí elektrická energie, která se dále 
odvádí do elektrické sítě. 

Toto je jen laický postup, aby způ-
sob výroby dokázal pochopit každý z nás.  
Samozřejmě byla spousta dotazů, vždyť se zde 
sešlo na čtyři desítky občanů. A nač se ptali? Jaká 
je denní vsázka, jak čistý je vyrobený bioplyn, co 
s nerozložitelnými zbytky, tzv. digestátem atd.

Všechny dotazy byly zodpovězeny zástup-
ci provozovatele areálu, snad žádná otázka je 

nezaskočila. Občané si dále mohli prohlédnout 
provoz, nahlédnout nejen na kvasící hmotu, ale 
přišli i do velínu, kde jsou všechna zařízení, celý 
provoz zakresleny v grafech v počítači.

Přece jen se některým zúčastněným zdálo, že 
ve vzduchu je cítit kyselý zápach, jiný než z při-
lehlého vepřína. Ale to už k takovým provozům, 
kde se zpracovává biomasa, která se rozkládá, 
přece jen patří - tak to zdůvodnil ing. Miroslav 
Klais.

A ti občané, kteří byli na loňské exkurzi v 
„bioplynce“ ve Stonavě, kde je provoz vyba-

ven stejnou 
technologií, 
mohou srov-
návat. Ne-
vím, neslyše-
la jsem žádný 
jejich názor, 
ať kladný či 
záporný, vy-
slovit nahlas. 
Snad si každý 
o této nové 
stavbě, která 
přibyla v ka-
tastru obce 
Hodoňovice, 
udělal svoji 

představu, viděl, jak provoz jede. A co pocítíme 
v létě, kdy bude žhnout sluníčko do otevřených 
betonových zásobníků kukuřičné a travní siláže? 
Uvidíme, nechejme se překvapit. 

 Dajana Zápalková
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Misionáři	ze	tří	kontinentů	navštívili	Hodoňovice

Jak dopadlo první setkání EX o prodlou-
ženém víkendu na přelomu dubna a května 
2012 v Hodoňovicích? Účast salesiánů ze tří 
kontinentů světa mluví za vše...

Pod vedením P. Stanislava Rafalko SDB (Pol-
sko), sekretáře hlavního rádce pro misie, proběh-
la od 27. 4. do 1. 5. 2012 v Hodoňovicích „Na 
kopečku“ pětidenní duchovní obnova pro bývalé 
misijní dobrovolníky a přátele misií. Setkání na-
vštívil i P. Joe Souse SDB, zakladatel salesiánské 
větve „Učedníci“ v Indii a první africký misionář 
v Evropě, br. Simplice SDB z Kamerunu.

Téma setkání se opíralo o dvě základní myš-
lenky: být učedníkem a být apoštolem. „Prezi-
dentem Ekvádoru je bývalý salesiánský dobro-
volník,“ povzbudil účastníky P. Stanislav, „i vy 
jste vzácní lidé. Nebojte se přebírat různé zod-
povědnosti v naší společnosti.“ Evropa potřebu-
je mladé lidi, kteří nebudou mít strach svědčit o 
Kristu. Zkušenost misijního volontariátu (dob-
rovolnictví) k tomu v případě dobré zkušenosti 
„venku“ pomáhá.

Společná duchovní obnova proběhla v podob-
ném složení poprvé a setkala se s velmi pozitiv-
ním ohlasem. Kromě radosti ze společného se-
tkání se dobrovolníci zamýšleli třeba nad tím, jak 
Ježíš promlouval v jejich vlastním životě nebo 

nad konkrétními možnostmi, kterými mohou i 
oni „pracovat na Boží zahradě“.

Setkání organizovala salesiánská misijní orga-
nizace SADBA a podílelo se na ní mnoho čes-
kých dobrovolníků.

Čerpal jsem sílu z osobní modlitby. Spolubratři 
jsou další velkou oporou. Pomáhají mi překoná-
vat těžké chvíle přizpůsobování se nové kultuře, 
životu v nové provincii s láskou a porozumě-
ním. „Jděte do celého světa … “ Jako misionář 
v Evropě vnímám sebe jako nositele evangelia, 
toho, který zve Boží děti zpívat stejnou melodii 

lásky, ale v novém rytmu. Jakési nové aranžmá. 
Pokud mladí lidé k nám už nepřicházejí, musíme 
jít k nim. Když k nim jdeme, je to Don Bosco, 
který jde k nim. Představa být jako Don Bosco 
mi pomáhá udržovat kontakt s mladými lidmi. 
A africký Don Bosco často lidi překvapuje. Po-
važují to za dobrou příležitost k vytvoření nové 
formy přátelství.

S láskou a podporou všech mých spolubratrů 
se nyní Evropa, která pro mě byla cizím konti-
nentem, stává více a více mojí vlastí. 

Adam Pavlas  
www.mladez.sdb.cz
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P. Joe Souse SDB, zakladatele salesiánské větve „Učedníci“  v Indii, 
vítali Na kopečku chlebem, solí a pivem.

Premiéra kázání v anglickém jazyce v hodoňovické kapli.
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Sbírka	„Nepotřebné	věci	potřebným„	pomohla

Dne 20. a 21. dubna 2012 se uskutečnila v kul-
turním domě Baška charitativní sbírka pořádaná 
obecním úřadem a sociální komisí pro Diakonii 
Broumov.

Chtěla bych poděkovat všem, 
kteří donesli 

nepotřebné věci potřebným lidem.
Poděkování patří také členkám seniorklubu 

paní Zdence Mojžíškové, Emílii Šmídové a Bo-
ženě Zieglové, které pomohly s organizaci sbírky. 
Naše obec se, vzhledem k velké účastí a objemu 
materiálu, nemusí stydět. Pro velký zájem pomo-
ci lidem v nouzi chceme tuto sbírku opakovaně 
uskutečnit v podzimních měsících.

Martina Pavlásková 
předsedkyně sociální komise
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GARÁŽOVÁ VRATA, PLOTY, PLETIVA,
THUJE na živý plot a další okrasné dřeviny

Garážová vrata od 9.999 Kč vč. 20% DPH. 

Výklopná, dvoukřídlá, sekční. 
Otevírání ruční nebo s pohonem na dálkové ovládání. Typizovaná i na 
míru. Standartní barvy i imitace dřeva. Doplňková výbava.

Provádíme i montáže.

PLOTY – PLETIVO: Prodej a výstavba oplocení. 
Pletiva, kované ploty, průmyslové, mobilní, svařovaná pletiva, 

svařované panely, branky a brány. Při objednávce včetně montáže sleva 30% na okrasné 

dřeviny ze zahradnictví.

THUJE a další okrasné dřeviny (jalovce, cypřiše,…). Sazenice od 10,- Kč/kus. 

Množstevní slevy na okrasné dřeviny.     Prodáváme také stínící tkaninu. 

www.KANCLIR.cz
Hrabovská 5/39, Ostrava – Nová Bělá, 724 00

Tel.: 722 550 000, 732 650 203

Doprava po celé ČR. ZDARMA DOPRAVA při celkovém nákupu nad 7.000 Kč.

Koupím rodinný dům ve Vaši obci nebo v blíz-
kém okolí s dobrou dostupností do centra FM. 

Máme vyřízenou hypotéku do 2,5 mil. 
Za nabídky děkuji. Tel: 724 670 516
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 Poradíme s projektem Vašeho krbu včetně rozvodu teplého vzduchu

 Pomůžeme při výběru krbové vložky

 Navrhneme sestavu kouřovodu pro napojení na komín

 Odhadneme potřebné množství jednotlivých materiálů

 Vše doručíme až k Vám domů

 Ochotně poradíme kdykoliv během stavby Vašeho krbu
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AKCE - ZATEPLENÍ ZDARMA DO 15. 7. 2012
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Autorizovaný inženýr v oboru pozemní stavby, odhadce nemovitostí 
 

KANALIZACE
ZPRACOVÁNÍ DOKUMENTACE PRO  

KANALIZAČNÍ PŘÍPOJKY 

REALIZACE KANALIZAČNÍCH PŘÍPOJEK 

PROJEKTOVÁNÍ POZEMNÍCH STAVEB 
ODHADY NEMOVITOSTÍ 

STAVEBNÍ DOZOR 
GEODETICKÉ PRÁCE 

NABÍZÍM VÁM PROVEDENÍ PROJEKTOVÉ DOKUMENTACE PRO 
KANALIZAČNÍ PŘÍPOJKY, NEVEŘEJNÉ ČÁSTI PŘÍPOJEK, PRO ÚZEMNÍ 
SOUHLAS (OHLÁŠENÍ STAVBY), S VYŘÍZENÍM VŠECH POTŘEBNÝCH 
SOUČÁSTÍ K PROJEKTOVÉ DOKUMENTACI (NAPŘ. SPRÁVCI SÍTÍ). 
PROJEKTOVÁ DOKUMENTACE JE ZPRACOVÁVÁNA V SOUČINNOSTI 
S OBECNÍM ÚŘADEM BAŠKA, NEBO PRO SAMOSTATNÉ VYŘÍZENÍ NA 
STAVEBNÍM ÚŘADĚ (MOŽNOST VYŘÍZENÍ). 

Ing. Robert Valenta 
Baška 520 
739 01 Baška 
Tel: 723 977 568 
Email: baroco@centrum.cz 
ICQ: 302208385 
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UHELNÉ SKLADY BRUZOVICE 
!!! NABÍZEJÍ: !!!! 

 ČERNÉ UHLÍ (eko hrášek, stř.ořech, kostka) 
 HNĚDÉ UHLÍ (ořech II Bílina) 
 KOKS (ořech I, II ) 

 ZASTŘEŠENÉ SKLADOVÁNÍ 
 VÁŽENÍ NA CEJCHOVANÉ DIGITÁLNÍ VÁZE 

S MOŽNOSTÍ OSOBNÍ KONTROLY PŘÍMO V AREÁLU 
 PŘI ODBĚRU ČERNÉHO UHLÍ NEBO KOKSU NAD 50Q 

DOPRAVA DO 30KM OD UHELNÝCH SKLADŮ ZDARMA! 
 ODEBÍRÁME UHLÍ PŘÍMO Z VYBRANÝCH POLSKÝCH 

DOLŮ, NE Z PŘEKLADIŠŤ, TÍM JE ZARUČENA 
NEJVYŠŠÍ JAKOST UHLÍ 

 NEJNIŽŠÍ CENY NA TRHU! 
 PŘI ZÍSKÁNÍ ZÁKAZNICKÉ KARTY CELOROČNÍ SLEVY 
 PŘI ODBĚRU NAD 25TUN SMLUVNÍ CENY 
 DOPRAVA VLASTNÍMI VOZY NEBO SMLUVNÍMI 

DOPRAVCI DLE PŘÁNÍ ZÁKAZNÍKA 
 

Veškeré informace na tel:  604 68 68 54 

Uhelné sklady Bruzovice 
Areál zemědělského družstva 
PROVOZNÍ DOBA:  PO-PÁ   9-15 hod. 



F O T O K R O N I K A

Dětský den na parkovišti pod přehradou

Dětský den U Čendy

Koncert Boni Pueri v kostele Sv. Václava v Bašce
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V rámci projektu “Regenerace brownfields Baška” bude zatravněna plocha 
bývalého dětského brouzdaliště.
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